
Vážení občané i návštěvníci Zdíkovska. 
 

Je za námi suchý duben a chladný deš-
tivý květen. Ledoví muži letos dorazili po-
někud v předstihu a Medard nám přinesl 
nejspíš horké dny. Vypadá to opět, dle před-
povědi, na teplotně nadprůměrné léto.  

V době psaní úvodníku probíhá příprava 
Slavnosti ZŠ a MŠ Zdíkov. Tato akce, kdy 
naše škola a školka představuje veřejnosti 
svou činnost, se stává tradiční kulturní akcí. 
Škola se otevírá nám všem a ukazuje, že 
učení není jen nudné sezení v lavici a šprtání 
pouček. Princip vzdělávání, které dnes  
výrazně ovlivňuje internet, virtuální svět 
a umělá inteligence, se musel zákonitě změ-
nit. Učitel již není nositelem znalostí a vě-
domostí, stává se průvodcem a jeho úkolem 
je v žácích probudit touhu po vědění a obje-
vování světa. Jsem velmi rád, že naše zdí-
kovská škola, která se řadí počtem žáků 
spíše k malým školám, rozšiřuje své portfo-
lio a ukazuje žákům nové obzory. 

Léto bude ve Zdíkově stavebně čilé.  
Zastupitelstvo na svém posledním jednání 
(18. 6.) schválilo zhotovitele tří větších  
investičních akcí. Jedná se o:  

– rekonstrukci školní tělocvičny a spo-
jovacího krčku, 

– opravu místní komunikace a chodníku 
u bytového domu pro seniory a 

– stavbu nového bytového domu v sídlišti. 
Další informace a usnesení rady obce  

či zastupitelstva obce najdete na: https:// 
www.zdikov.cz/obcan/obec/zapisy-ze 
-zasedani-zo/  

Díky dotaci po povodni dojde k výměně 
povrchu chodníku u kina. Betonové, rozlá-
mané dlaždice budou nahrazeny kamennou 
dlažbou v souladu se Studií úpravy centra 
obce Zdíkov od prachatického architektonic-
kého centra Neumannka.  
 

Léto je zasvěceno kultuře. Zdíkov má 
dar, kterým je letní parket Ostrov. O prázd-
ninách zde proběhne několik pěkných akcí, 
kdy tou největší bude 19. 7. koncert skupiny 
TURBO. Organizátoři věří, že počasí bude 
kultuře nakloněno a doufají v hojnou účast 
návštěvníků nejen na skupinu Turbo, ale  
i dalších akce zveřejněné v kulturním pře-
hledu na zadní straně čísla.  
 

Kromě kultury pod otevřeným nebem je 
léto též dobou cestování. Vy, kdo dáváte 
přednost naší překrásné české přírodě a za-
jímavostem, které nabízí náš kraj, před ces-
tami do ciziny, mohou pomoci s dopravou 
šumavské linky cyklobusů. Jejich seznam  
a trasy najdete na: https://www.jihoceska-
jizdenka.cz/cyklobusy/. Jejich výhodou je 
efektivní doprava přímo na turistické trasy, 
ekologická volba a možnost kombinovat 
vlakovou a autobusovou dopravu. 
 

Vážení čtenáři a obyvatelé Zdíkova, 
přeji nám všem příjemné letní dny bez vel-
kých výkyvů teplot a zejména bez mimořád-
ných událostí.  
 

S pozdravem 
Mgr. Roman Šebánek 
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Vážení spoluobčané,  
již delší dobu rezonuje Zdíkovem 

otázka: má obec Zdíkov koupit či nekou-
pit objekt v centru obce (Hotel Šumava)? 
Již v 04/2024 obec dostala od majitele 
zvýhodněnou nabídku možnosti odkupu 
za 18.490.000 Kč a možnost nahlédnout 
do vyhotoveného projektu (z roku 2022) 
na rekonstrukci některých prostor, pater, 
a to na 21 bytových jednotek různých ve-
likostí. 

Před velikonočními svátky v letošním 
roce byla tato otázka velice často řešena 
veřejností. Osobně jsme zaznamenali ně-
kolik velmi zajímavých návrhů a některé 
osobně odeslal zastupitelům 6. 1. 2025  
Zdeněk Albrecht, jednatel společnosti 
Uniwell CZ s.r.o. Co s takovým objektem 
v centru obce by mohla obec dělat, nebo 
jaké palčivé otázky tím řešit. 

Ve veřejnosti se nejvíce objevovaly 
návrhy na: bytový dům; polyfunkční  
(víceúčelový) dům pro bydlení a služby; 
bytový dům s volnočasovými aktivitami 
v nevyužívané suterénní části a často padl 
i návrh na bytový dům s prostorem pro 
komunitní setkávání v 1. nadzemním 
podlaží pro jeho lepší přístupnost od  
parkoviště, a to i případný bezbariérový 
přístup. 

Takové individuální diskuse vyvolaly 
opakovaně otázku, jaký postoj k tomu  
zaujímá nejvyšší orgán obce – zastupitel-
stvo? Po prostudování zveřejněných  
Zápisů ze zastupitelstva za posledních  
13 měsíců je zřejmé, že se tato otázka 
během jednoho roku otvírala několikrát  
a vždy s nejasným výsledkem. Takže  
vyvstala otázka, jak nabídku majitele  
i situaci řešit a zda by se k nějakému  
výslednému rozhodnutí po 13 měsících 
řešení dospělo referendem (plebiscitem, 
všelidovým hlasováním). 

Na opakovaný podnět od občanů se 
ustanovil Přípravný tříčlenný výbor pro 
referendum ve složení Dagmar Kjuču-
ková, Zdeněk Albrecht, Vilém Klapsia. 
Tím byl základní krok pro referendum 
učiněn. Z konzultací nad zákonem o re-
ferendu, kterým se hlasování musí řídit, 
vyplynula i potřeba zjistit, jestli alespoň 
mezi občany Zdíkova je vůle dostavit se 
do hlasovací místnosti, hlasovat v refe-
rendu a vhodit do hlasovací schránky  
hlasovací lístek s odpovědí ANO či NE  
k danému problému. 

Členka přípravného výboru roznesla 
a vylepila po Zdíkově pozvánky na be-
sedu s občany k této otázce. Beseda byla 
s předstihem datována na 15. 4. 2025 od 
17:00 hod do jídelny ZŠ Zdíkov. Účast na 
besedě byla cca 3 % volitelů ze Zdíkova, 
pozvánku na besedu s občany přijal i ma-
jitel objektu. Odpovídal na všechny po-
kládané otázky od občanů, upřesnil staveb- 
ní záměr řešený projektovou dokumen-
tací na 21 bytových jednotek i možné 
technické řešení přístavby v místech stá-
vající restaurace. Současně představil  
i kalkulaci provedenou dle projektu  
z roku 2022, a to na rekonstrukci 1 by-
tové jednotky velikosti 1+1 ve výši cca 
180.000,- Kč. Ke dni konání veřejné be-
sedy tato kalkulace nebyla aktualizovaná 
na ceny roku 2025. K dispozici byla část 
výkresové dokumentace záměru přestavby 
na bytový dům. Majitel nemovitosti zmí-
nil nynější složení i výši pravidelných 
měsíčních nákladů na provoz celého ob-
jektu a současně, že je ochoten o výši 
ceny odkupu nemovitosti dále jednat. 

Po skoro dvouhodinové diskusi, 
před jejím koncem došlo i na hlasování 
mezi přítomnými, kdo by byl pro koupi 
tohoto objektu a kdo nikoliv. To aby ales-
poň na tomto společném setkání se dalo 
odvodit, jestli vyvolání referenda bude 
mít význam. Část přítomných hlasovalo 
ANO, část NE, někteří nehlasovali ani 
pro jednu z variant a zdrželi se. 

Toto ojedinělé setkání s občany  
k obecním záležitostem splnilo svůj vý-
znam, upřesnily se některé informace, 
představily se některé kalkulace, záměry, 
tvůrčí myšlenky a diskuze probíhala 
všemi směry. 

Plná shoda přítomnými byla shle-
dána v tom, že se jedná o objekt v obci 
velmi strategického významu a jeho po-
loha je vnímána jako bezprostředně na-
vazující na centrum naší obce.  

Současně převládl mezi většinou 
přítomných názor, že otázka koupě objektu 
bez předem přesného vymezení účelu bu-
doucího užívání a způsobu provozování 
je pro přítomné nehlasovatelné! 

Většina přítomných rozhodla, že re-
ferendum k otázce koupě objektu býva-
lého hotelu obcí Zdíkov se konat nebude. 
 

Všem těm, kteří se dostavili na besedu 
občanů do naší Základní školy mnoho-
krát děkujeme. Těm, co nedorazili, chtěli 
a nemohli, doporučujeme, aby se alespoň 
aktivně účastnili veřejných zasedání za-
stupitelstva obce Zdíkov. Zde mohou sle-
dovat dění v obci a směr, kterým se ubírá. 
Vyjádřit plně svůj názor k jakémukoliv 
problému, záměru nebo projednávanému 
bodu.  
 
Za Přípravný výbor Dagmar Kjučuková,  

Zdeněk Albrecht 
a Vilém Klapsia 
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  Reakce na článek Rozhodnou občané v referendu? Nerozhodnou!
Referendum je formou přímé demo-

kracie, občané v něm rozhodují přímo – 
v přímém hlasování – o nějaké významné 
otázce politické, zákonodárné či jiné  
týkající se veřejného života státu, kraje 
nebo obce. Referendum tak tvoří proti-
klad či spíše doplnění demokracie zastu-
pitelské, kde na rozdíl od referenda svůj 
názor delegujeme prostřednictvím voleb 
na námi zvolené poslance (zastupitele), 
kteří pak za nás a pro nás rozhodují ve vě-
cech veřejných. 

A v tom je asi ten problém, který 
vnímají i ústavní právníci. Referendum 
by se mohlo stát obcházením principů za-
stupitelské demokracie (když to neschválí 
poslanci či zastupitelé, prosadíme to re-
ferendem!). I naši zákonodárci uvažovali 
a uvažují o možnosti „doporučujícího 
charakteru“ referenda, kdy by názor lidí 
dal při vysoké účasti lidí, dopad na roz-
hodování poslanců či zastupitelů. Nic-
méně, zatím není nic schváleno! 

Referendum může podle českého 
práva vyhlásit zastupitelstvo, a to na zá-
kladě vlastní iniciativy nebo na základě 
návrhu, který mu předloží „přípravný 
výbor“. Aby tedy mohlo zastupitelstvo 
referendum vyhlásit, je potřeba, aby  
nejméně tři osoby oprávněné volit do  
zastupitelstva sepsali návrh, sesbírali po-
třebný počet podpisů (u velikosti naší 
obce 30 % oprávněných osob hlasovat)  
a tento návrh předložili zastupitelstvu 
dané obce. 

Ale zpět k problému, který je hlav-
ním tématem – koupit nebo nekoupit 
hotel v centru Zdíkova? Proč samotné  
zastupitelstvo neuvažovalo o možnosti  
v této otázce vyhlásit referendum? 

Budova hotelu je na strategickém 
místě (v centru) Zdíkova. To je bezesporu 
pravda a asi největší důvod uvažování  
o koupi. Lze ale budovu přestavět na zmí-
něné využití? To nikdo neví a asi to ani 
nikdo nezjišťoval... Stejně tak nikdo ne-
zmínil cenu, jakou to všechno bude stát  
a jaké budou náklady a výnosy v bu-
doucnu.  

Na schůzce, která proběhla 15. dubna 
ve školní kuchyni Základní školy Zdíkov, 
zazněla cena za budovu – cca 18 000 000 Kč 
a majitel nemovitosti zmínil i možnou 
slevu pro obec (500 tis. až 1 mil. Kč). To 
je super nabídka! Ale nedozvěděli jsme 
se, kolik by stála přestavba a vlastně pře-

stavět na co? Částka 180 000 Kč na  
rekonstrukci jedné bytové jednotky je ne-
dostatečná. Z předložené projektové do-
kumentace, kterou jsme měli jako 
zastupitelé možnost vidět a dokonce jsme 
se sešli na pracovní schůzce zastupitel-
stva, bylo zřejmé, že velikost nově navr-
hovaných bytů je shodná s velikostí 
hotelových pokojů. Budova byla posta-
vena jako objekt k ubytování, nikoli byd-
lení. Architektonické řešení budovy 
neumožňuje přílišnou kreativitu a pře-
stavbu na větší byty pro rodiny, které 
obec potřebuje. I předložený projekt po-
čítal spíše s možností krátkodobého uby-
tování. Navíc stavební právo požaduje na 
každou bytovou jednotku parkovací místo 
(někdy i dvě), a to stále není vyřešeno. 

Řeknu to přímo. Nabídka na koupi 
hotelu nepřišla ve vhodnou dobu. Od 
roku 2019 zpracováváme projekt a po-
dání dotace na rekonstrukci školní tělo-
cvičny a výstavbu dostupného bydlení. 
Tělocvična je budova občanské vybave-
nosti, která rekonstrukci nutně potřebuje. 
Dostupné bydlení je pro obec prioritou. 
Všechny strany a uskupení, které kandi-
dovaly do komunálních voleb v roce 
2022, měly v programu zajistit dostupné 
bydlení a zároveň jsou tyto body prioritou 
strategického plánu obce.  

Nyní se naskytla neobyčejná mož-
nost tyto dva strategické body uskutečnit. 
Projekty jsou připraveny a dotační pro-
středky na cestě k nám! Obec musí tyto 
akce zčásti sama zafinancovat. Koupě  
hotelu by nyní dlouholeté investiční pří-
pravy zhatila nebo zkomplikovala.  

Na schůzce občanů v dubnu zazněl 
též dotaz, zda nemá obec navyšovat svůj 
majetek a koupě hotelu se zdá dobrou in-
vesticí. Úkoly obce jsou jiné. Zejména  
o svůj majetek pečovat a starat se. Zdíkov 
má v majetku více jak 30 budov a většina 
z nich bude potřebovat investice nebo 
alespoň opravy. V prvé řadě snížení ener-
getické náročnosti. Naši předkové nám 
zanechali rozsáhlý majetek. Jejich čas, 
úsilí a píle vybudovat mateřskou školku, 
zdravotní středisko nebo bytové domy, je 
v dnešním pohledu na svět utopií. Jenže 
lidé se tenkrát neměli finančně tak dobře, 
měli však k sobě blíž. Svůj osobní čas  
věnovali obci, místu, na které byli po  
zásluze hrdí! 

Ale zpět k hotelu… 

Dostupné bydlení je bydlení v ná-
jemním bytě, které je nižší než tržní cena 
v regionu. Ekonomika stavby by tomu 
tedy měla odpovídat. Zde je odpověď, 
proč má stát nová bytovka uprostřed síd-
liště. Je to nejlevnější! Dostupné připo-
jení na sítě. Stavba, která odpovídá 
stávající zástavbě. Napojení na centrální 
kotelnu v majetku obce. K tomu možnost 
získat 30 % dotaci a výhodný úvěr s úro-
kem 1 %. Zkrátka obec stála před rozhod-
nutím: 
1) Má koupit objekt z roku 1978 (čás-
tečně zrekonstruovaný) za 18 000 000 Kč 
a přestavět ho na X bytů za Y peněz? 
Vlastně ani obec neví, zda by to šlo! Pro-
jektová dokumentace ani záměr zatím 
není... a vzdát se dotace na projektovou 
dokumentaci na novou bytovku? NEBO 
2) Má postavit nový bytový dům se  
6 byty za 18 000 000 Kč, na který získala 
podporu od Jihočeského kraje ve výši 
775 000 Kč? 

Samozřejmě ta ekonomika a výše 
nájemného je výrazně pozitivnější u va-
rianty 2. 

Na té schůzce jsem, stejně jako ně-
kolik dalších zastupitelů, byl. Důvodem, 
proč lidé nechtěli referendum, je, dle 
mého názoru, víc. Jednak zde byl příto-
men pouze zlomek potencionálních vo-
ličů a ti, co se zúčastnili, se nenechali 
zviklat a celkem logicky se vyjádřili, že 
neznají všechna fakta, a tak není moudré 
jakkoli referendum v této otázce otvírat.  

Jak bylo řečeno v úvodu, Česko je 
zemí se zastupitelskou demokracií. Refe-
rendum se svolává zřídka a většinou se 
hlasuje při příležitosti jiných voleb. Jak 
funguje přímá demokracie – referendum 
– vědí dobře například ve Švýcarsku. 
Švýcarsko má na svých 7, 5 milionů (asi 
1/5 tvoří cizinci) obyvatel 26 kantonů a v 
nich 2 758 obcí. (V ČR máme přes 6 250 
obcí). Parlament má dvě komory: pos-
lanci Národní rady (je jich jako u nás 
200), jsou voleni poměrným systémem  
v každém kantonu zvlášť, druhá komora 
(á la náš senát) má 46 členů – po dvou zá-
stupcích za každý kanton bez ohledu na 
jeho velikost. Vládnutí je tam postaveno 
na dvou principech – principu dohody 
(vláda rozhoduje v konsensu) a na prin-
cipu lidového hlasování – referenda. 
Ústavně je suverénem lid, tedy občané. 
Jim podléhají s konečnou platností 
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všechna rozhodování, jak na úrovni obcí, 
tak i kantonu (kraje) či konfederace.  

Referendum je ve Švýcarsku opravdu 
fenomén, koná se velmi často, vyhlašuje 
se pravidelně tak 4 x do roka a obecně 
platí, že jeho výsledek je politickou re-
prezentací vždy závazný (ale nevylučuje 
se možnost opakovaného hlasování o téže 
otázce, třeba po roce, po dvou). Referen-

dum je povinné, když se jedná o změnu 
ústavy nebo členství v mezinárodních  
organizacích. Fakultativně je možno vy-
hlásit referendum téměř vždycky, o všech 
nových zákonech či změnách těch stáva-
jících. Pro zajímavost, hlasovat prý nelze 
o platech státních zaměstnanců. O refe-
rendu ve Švýcarsku zkrátka stojí za to si 
přečíst.  

P. S.  
S majitelem hotelu je vedení obce stále  
v kontaktu a dubnová schůzka ho donu-
tila zamyslet se nad projektem a pozměnit 
ho.  
 
Za použití článku Komise  
pro veřejnou správu  

sepsal Mgr. Roman Šebánek 

V sobotu dne 24. května 2025 byl požehnán Páterem Petrem Koutským 
ze Strašína nový kříž, který byl nazván „Janův kříž“ podle současného ma-
jitele pana Jana Němce. Na zrestaurování se nepodílel jen on sám, ale ve 
spolupráci s již daleko známým obnovovatelem téměř zaniklých sakrálních 
památek na Šumavě panem Josefem Sovou. Každé obnově sakrální památky 
se věnoval naplno s láskou a pečlivostí jemu vlastní. Pátral i po historii dané 
památky. Ne vždy s úspěchem. Nikdy však nelitoval vynaloženého úsilí, 
vždyť takový obnovený kříž přece stojí za tu námahu. Nádherný pocit radosti 
a hrdosti z nově obnovené sakrální památky.  

Tento nový kříž se nachází v prostoru vzrostlého lesa. Je u šumavské 
obce Jaroškov, asi 500 metrů pešky po lesní cestě, od bývalého volejbalového 
hřiště. Kříž byl osazen do krásného prostředí Šumavy. Je odtud vidět na  
zelené lesy a také na vesničku Úbislav, nad ní v dálce je možné zahlédnout 
vrch Javorník i s rozhlednou. Obnova nebyla zrovna jednoduchá, ale tak už 
to při obnovách bývá. Nejprve se kříž musel upravit, opískovat, odstranit 
rezaté zbytky kovu, dokončit zlacenkou artefakty na kříži. Dále nechat zho-
tovit písmomalířem nápis na destičku. Je zde napsáno: „Venite Adoremus!“ 
Význam tohoto nápisu objasnil přítomným pan PhDr. Vladimír Horpeniak, 
přední znalec dějin Šumavy z Kašperkých Hor. Význam nápisu v překladu zní 
„Přistup s úctou!“ 

Nebylo snadné ani usazení kříže do terénu. Neobešlo se to bez těžké 
techniky, traktoru, kterým mistrně dokázal pan Adam Kraml manipulovat. 

 Nastal den 24. května roku 2025 a nový kříž byl slavnostně, za účasti 
několika desítek lidí, Páterem Petrem Koutským požehnán. Ten také objasnil 
význam křížů od počátku vzniku až do doby křesťanství. Kříž je jedním  
z nejstarších a nejvýznamnějších symbolů, které užívá několik náboženství, 
zvláště pak křesťanství. Je tedy symbolem Kristova vítězství nad smrtí a hří-
chem. Počasí všem přálo, sešlost tolika lidí potěšila. Přítomné přivítal pan 
Josef Sova. Odhalil jej pan Jan Němec. Z pod mraků vykouklo sluníčko, 
které svými paprsky dodalo novému kříži zářivý lesk. Pod ním plápolaly 
plamínky rozžehnutých svíček od přítomných hostů, mezi nimiž byl také 
poslanec sněmovny Ing. Václav Král. V tento den byla ještě předána přáteli 
z Moravy, jmenovitě panem Josefem Svobodou ze Střelic, který je řezbářem, 
vlastnoručně vyřezaná dřevěná soška Madony Střelické, jako dar spolku 
Horní Králováci, při příležitosti jeho uvedení do síně slávy. Možná se časem 
najde vhodné a bezpečné místo jejího uložení. 

 Na závěr slavnostního dne poděkoval pan Jan Němec všem přítomným 
za jejich hojnou účast na této, pro Šumavu, významné události. Na památku 
byly rozdány obrázky nového kříže. O malé pohoštění se postarala rodina 
pana Jana Němce. Vše proběhlo tak, jak jme si my, kteří jsme měli svůj podíl 
na této úspěšné akci, přáli.  

Pánové Josef Sova a Jan Němec tímto předali dobře odvedenou práci 
v podobě malé sakrální památky. Všem děkuji. 

„Buď požehnáno a pochváleno toto dílo!“ 
Milli Hojdekrová 

  Žehnání nového kříže na Šumavě 
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Velikonoční neděle 20. dubna 2025  
přinesla do Masákovy Lhoty již čtvrtý  
ročník oblíbeného Velikonočního běhu –  
a letos ve velkém stylu. Na startu se sešlo 
úctyhodných 66 závodníků, kteří se vydali 
na trasy dlouhé 6 a 10 kilometrů. Akci  
provázelo ideální jarní počasí, slunce a pří-
jemné teploty vytvořily perfektní kulisu 
nejen pro sportovní výkony, ale i pro ce- 
lodenní setkání místních i přespolních  
návštěvníků. 

Závod se za uplynulé roky pevně usadil 
v kalendáři velikonočních událostí v re-
gionu a těší se rostoucí oblibě. Kromě  
závodníků dorazili i jejich fanoušci, přátelé 
a rodiny – Masáková Lhota tak opět ožila 
společným nadšením pro sport a komunitní 
život. Výborná organizace, zajištěná týmem 
dobrovolníků a štědrou podporou sponzorů, 
přispěla k hladkému průběhu celého dne. 
Nechybělo ani občerstvení pro všechny pří-
tomné – catering byl skutečně na jedničku. 

Na trati padaly výborné výkony. Na  
desetikilometrové trase dominoval mužské 
kategorii Pavel Šebek, který si doběhl pro 
vítězství v čase 43:52 a přitom stanovil 
nový traťový rekord. Mezi ženami kralo-
vala Pavlína Přibíková, rovněž s rekord-
ním výsledkem 52:15. Na kratší, šesti- 
kilometrové trati opět zazářila Tereza Ká-
lalová, která obhájila své loňské vítězství  
s časem 28:45. 

Letos došlo také k výraznému nárůstu 
účasti v týmové štafetě – na start se posta-
vilo rekordních 7 týmů, což je dosud nej-
vyšší číslo v historii závodu. 

Celý den provázel hudbou a pohodovou 
atmosférou opět DJ Jiří Krtouš, který doká-
zal propojit sportovní výkon s uvolněnou 
velikonoční zábavou. Po doběhu posled-
ních závodníků se program přelil do volněj-
šího tempa – návštěvníci poseděli, pobavili 
se a mnozí vydrželi až do večerních hodin. 

Velké poděkování patří všem, kteří se 
na přípravě závodu podíleli – od dobrovol-
níků přes dárce cen až po obec Zdíkov  

a místní podnikatele. Bez jejich nasazení by 
se tento výjimečný den nemohl uskutečnit. 

Už teď se těšíme na příští ročník, který 
je naplánován na 5. dubna 2026. Pokud jste 
letos nestihli dorazit, příští rok si to roz-
hodně nenechte ujít – ať už v běžeckých bo-
tách, nebo jako součást skvělé velikonoční 
atmosféry. 
 

Více informací a fotogalerii najdete na 
www.masakovalhota.cz. 
 
 

Tomáš Bonhard 

  Velikonoční běh Masákovou Lhotou 2025 

Oslava Dne dětí vyšla letos na sobotu 
31. května. Počasí se po několika deštivých 
dnech umoudřilo, a tak byla polovina úspě-
chu akce na světě. Vše se odehrálo na fot-
balovém hřišti. Organizací akce se zhostila 
naše Kulturní komise v čele s Jirkou Krtou-
šem alias DJ Krtkem. Pro děti všech vě- 
kových kategorii byl připraven pestrý  
program. Mohly si vyzkoušet své znalosti 
skládání puzzle s tématikou vybraných  
evropských zemí. V průběhu večera vy-
stoupil několikrát kouzelník, eskamotér  
a artista Hassan. Firma DS Servis přivezla 
na hřiště malý pásový bagr a děti se mohly 
na chvíli převtělit v bagristy. Přistaven byl 
i žlutý vůz LADA, s kterým jezdí rodina 
Sovů rallye. To se líbilo zejména chlapcům, 
kteří se mohli posadit na sedačku řidiče  
a osahali si interiér závodního vozu. 

Odpolednem hudebně provázel již  
zmiňovaný DJ Krtek a děti se při tanci  
náramně vyřádily. Zejména, když se v prů-
běhu akce objevovali organizátoři v různých 
maskách dětských hrdinů.  

Večer a noc patřily již dospělým.  
Hudební skupina Martin Band hrála a zpí-
vala dlouho do noci a její vystoupení se  
přítomným líbilo. 

Mgr. Roman Šebánek

  Dětský den  
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Již tradiční akcí se staly Zábrodské slavnosti, které letos proběhly  
v sobotu 10. května 2025 na dolní ulici v Zábrodě. Cílem této akce je 
přátelské setkání veřejnosti nejen ze Zdíkovska. Jsme rádi, že se k nám 
rádi vracíte, o čemž svědčí opravdu hojná účast. Velice si vážíme vaší 
účasti, rádi se s vámi potkáváme, popovídáme si, zatančíme a zazpíváme 
si za úžasného doprovodu kapely Neziskovka a DJ Krtka (Jirky  
Krtouše), a k tomu si dáme dobré jídlo a pití, o které se opět postarali 
kluci a holky ze Zábroda, jejich rodiny, kamarádi a sousedé.  

Děkujeme všem, kteří nám pomohli zorganizovat tuto nádhernou 
akci (obec Zdíkov, Roman, Milan a ostatní kluci z obecního úřadu, naše 
rodiny, kamarádi a sousedé). 

Vám všem, kteří jste slavnosti navštívili, z celého srdce děkujeme 
za Vaši účast. Myslíme, že jsme opět prožili krásný, nezapomenutelný, 
pohodový den ve Vaší přítomnosti. Děkujeme!!! 

Kluci a holky ze Zábroda a Kružce 

  Zábrodské slavnosti  

V sobotu dne 7. 6. 2025 proběhl na let-
ním parketu Ostrov ve Zdíkově již 7. ročník 
akce „Husákovy děti“. Jedná se o setkání 
absolventů Základní školy ve Zdíkově, roč-
níky narození 1964–1975. První setkání se 
uskutečnilo v roce 2007. Setkání bylo za-
hájeno v 16 hodin prohlídkou základní 
školy, kde nás provedl ředitel ZŠ a MŠ  
Zdíkov Mgr. Zdeněk Kluibr, starosta obce 
Zdíkov Mgr. Roman Šebánek a vedoucí 
školní jídelny Jiřinka Kornoušková. Neza-
pomněli zmínit, že v letošním roce je to 
právě 50 let od zahájení výuky v Základní 
škole Zdíkov.  Vybavení školy je na vysoké 
úrovni. Třídy jsou po rekonstrukci, vyba-
veny interaktivními tabulemi, vznikly zde 
nové učebny, byla zrekonstruována jídelna 
a školní kuchyně, zmodernizováno školní 
nádvoří, nové šatny, nové rozvody vody, 
atd. Modernizací prochází i přilehlý  

sportovní areál. Za to, že v naší škole se 
každý rok udělá něco nového, patří velký 
dík vedení školy. Dík patří samozřejmě  
i zřizovateli ZŠ a MŠ Zdíkov, obci Zdíkov.  

Po prohlídce školy byla akce zahájena 
na Ostrově, kde se sešlo na 100 bývalých 
žáků, kteří byli přivítáni místostarostkou 
obce Zdíkov Ivou Loziášovou. Poté bylo 
pro účastníky připraveno vystoupení mažo-
retek z Vimperka pod vedením Dagmar 
Rückerové, které nám hned v úvodu roz-
tančily velkou část účastníků. Radost nám 
udělala i účast pedagogů, a to Laďky Bla-
škové, Jindřišky Vlčkové, Mileny Králové. 
Vzorně se o nás také postaral kolektiv Pavla 
Medka, který nám připravil vynikající ob-
čerstvení. Hudební produkci pak zajistil 
Jirka Krtouš – DJ Krtek, kterému také dě-
kujeme, že jsme si mohli protáhnout naše 
těla, zazpívat si a zatančit do pozdních noč-

ních hodin. Průběh celé akce pak vtipně 
moderoval Fanda Potužník – Fando díky!  

Děkujeme tímto obci Zdíkov za bez-
plat-né zapůjčení stanů a setů a zaměstnan-
cům obce Zdíkov za perfektní přípravu 
areálu a zázemí (díky moc Milane, Ro-
mane, Petře, Stando, ...) a Fandovi Paulí-
kovi z SDH Zdíkov za pomoc s organizací.  
 

Doufám, milí „spolužáci“ a žáci 
všech nižších a vyšších ročníků, že jste si 
sraz užili, že jste si stačili říct, co je u vás  
nového, že jste se podělili o své životní 
příběhy a hlavně zavzpomínali na školní 
léta a na tu spoustu krásných chvil, zá-
žitků a dobrodružství, které jste spolu 
během školní docházky zažili (a že jich 
nebylo málo).  

Tak za 3 roky na viděnou.   
Iva Loziášová

  Husákovy děti 
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  Den dětí a jarní tradice ve Zdíkovci

  Opravené křížky

Na začátku června se jako již tradičně 
slavil ve Zdíkovci svátek dětí. Akce se 
konala na hřišti za poměrně velké účasti 
dětí, zejména těch předškolního věku. 
Zde ve Zdíkovci je bohužel dětí málo  
a tak účast vylepšily i děti z okolí. Pro 
děti byla připravena celá řada zábavných 
soutěžních disciplín a samozřejmě také 
sladké odměny. Bylo zábavné se dívat, 
jak děti s radostí a zaujetím plnily zadané 
úkoly. Nakonec byl jako vždy táborák a 
opékání buřtů. Celá akce byla velmi zda-
řilá a perfektně zorganizovaná. Finančně 
ji zajistili hasiči a „Lucie“. Ale hlavní zá-
sluhu na celé přípravě a organizaci má 
Andy – naše nová aktivní hasička, za což 
jí patří velký dík. Poděkování ale patří 
také všem ostatním, kteří se na přípravě 
a průběhu tohoto dětského dne podíleli. 

Ještě bych se ráda vrátila asi o 3 mě-
síce zpět a vzpomněla ještě jednu tradici, 

která zde existuje od nepaměti. Váže se  
k velikonočním svátkům a týká se  
„řehtání“. Co to znamená, nemusím asi 
příliš zmiňovat, každý to zná. Během tří 
velikonočních dnů, kdy podle křesťan-
ských tradic „zvony odletí do Říma“, jejich 
funkci nahrazuje parta kluků se svými  
řehtačkami, s nimiž obcházejí dvakrát 
denně vesnici. Tou největší tvaru písmene 
X je tzv. „Krát“ a nosí ji dva nejstarší 
kluci – Kaprálové, kteří celou partu řídí 
a opatrují ty nejmladší. Krát, který se 
dnes používá, je již druhý v pořadí a po-
dobně, jako na tom prvním, na něm při-
bývají zapsaná jména všech kaprálů, kteří 
jej nosili. Na původní první Krát se po-
depisovali kluci již před sto lety.  

Při poslední obchůzce kluci dostávají 
výslužku, tou bývají vajíčka, sladkosti  
i nějaký ten peníz, což je zasloužená od-
měna za jejich službu někdy velmi nároč-

nou, to když jim počasí zrovna nepřeje. 
I když je ve Zdíkovci lidí málo, a to 

převážně důchodců, snažíme se zde udr-
žovat tradice a zvyky. Kromě těchto výše 
jmenovaných se zde také pořádají maso-
pustní průvody, obchůzky Lucií, stavění 
májky, silvestrovské pěší pochody apod. 
Zvláště masopustní průvody jsou velmi 
zdařilou a zábavnou akcí, pro její účast-
níky je však i velmi náročnou. Je chvály-
hodné, že i v dnešní uspěchané době 
dokážou lidé na úkor svého pohodlí dělat 
něco pro zachování tradic. Před nedáv-
nem jsme si v hasičárně tuto akci opět při-
pomněli promítáním její videonahrávky a 
znovu jsme se dobře bavili.  

Je bezesporu, že takovéto akce a tra-
dice lidi stmelují, což je na vesnici to nej-
důležitější. A proto díky všem, kteří se do 
nich aktivně zapojují. 

Marie Kolrusová

Poděkování manželům Staňkovým za opravu kříže ve Zdíkově před čp. 248  
a dále Ivanovi Vokáčovi za opravu kříže v lese nad Janovskými.
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   Z naší školky 
Putování za zvířátky – výlet do Kašperských Hor 

Druhou červnovou středu vyrazily děti ze druhé 
třídy zdíkovské mateřinky na výlet do Kašperských 
Hor. Nejprve si Jaruška Králová udělala do Kaš- 
perských Hor rodinný výlet a vše potřebné pro nás 
zajistila, především oběd formou párku v rohlíku, 
což mají děti velice rády. Domluvila i návštěvu malé 
domácí zvířecí farmy a návštěvu Informačního  
střediska NP Šumava. 

Děti se na výlet moc těšily, rychle se nasvačily 
a v půl deváté ráno nastupovalo na nádraží do  
autobusu směr Kašperské Hory 22 dětí. 

Jako první jsme navštívili IS NP Šumava,  
kde se děti seznámily s chráněnou přírodou. Na va-
riabilních dřevěných skládačkách poznávaly stromy 
a jejich plody, některá zvířátka a viděly vycpaného 
bobra a netopýra. Na interaktivní mapě hledaly  
šumavská ledovcová jezera. 

Děti poznaly, kde bydlí liška a také si tmavou 
liščí noru prolezly. To pro ně byl velký zážitek. 

Součástí IS je i přírodní areál a naučná stezka, kde jsme se občerstvili a pokračovali dál na dětské hřiště. Zde se děti na průlezkách 
dostatečně vydováděly. Na hřišti nám vyhládlo a nastal čas oběda. Na pořadu dne byl párek v rohlíku a nesměl chybět ani dezert  
ve formě osvěžujícího nanuka. 

Za vytouženými živými zvířátky jsme museli projít až na konec Kašperských Hor ke stanici Cikánka. Zvířátka stála za to, děti si 
pohladily malé králíčky, housátko a velice šťastné byly, když se mohly přiblížit k ochočeným oslíkům, pohladit si je a nakrmit. Úchvatná 
byla malá oslí holčička. Dozvěděly se mnoho zajímavého, i proč mají osli dlouhé uši. 

Výlet se nám moc vydařil, bylo pěkné počasí a odpoledne jsme se vrátili zpět do Zdíkova.  
Jiřina Froydová  

Broučkové na výletech… 
     S naší nejmenší třídou mateřské školy, Broučky, 
vyrážíme rádi do přírody. Proto jsme v květnu  
i červnu podnikali spoustu aktivit venku. Například 
jsme si udělali „piknik“. Chtěli jsme vyrazit s dekou 
a košíkem „dobrot“ do přírody. Bohužel byla  
mokrá tráva, tak nás napadla možnost využít školní 
dvůr, kde jsou stoly a lavičky. Maminky dětem  
připravily do krabiček dobroty a všichni pak  
vzájemně ochutnávaly. Dětem se nové prostředí  
i ochutnávání líbilo. 
     Další zajímavou akcí byla šipkovaná v Zámec-
kém parku, plnění úkolů a hledání fáborek bylo pro 
některé děti premiérou.  
     Minulý týden jsme poznávali zvířátka a pohráli 
jsme si na zahradě u Hráchů ve Zdíkově. Párkrát 
jsme vyrazili za zvířátky do Masákovy Lhoty  
k Pavle Urbanů. I když je to kus cesty, zvládli to  
výborně všichni. Výše jmenovaným moc děkujeme 
za pozvání a vlídné přijetí.  
     Protože nám na konci roku začal chodit téměř 

plný počet dětí a počasí nám docela přeje, snažíme se trávit s dětmi hodně času venku. Naši Broučkové potřebují hodně pohybu a společně 
se naučíme nové věci v přírodě i na školní zahradě. Plánujeme ještě výlet na Zadov. Doufáme, že to stihneme.  

Děkujeme všem rodičům za spolupráci a doufáme, že naši Broučkové budou na první rok v mateřské škole ve Zdíkově vzpomínat.  
Bc. Michaela Vozandychová
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Slavnostní odpoledne pro předškoláky 
V prostorách kina Zdíkov se konalo 

jedinečné a dojemné rozloučení s dětmi, 
které brzy vykročí do světa školních lavic. 
Atmosféra byla plná radosti, očekávání, 
ale i lehkého dojetí. 

Malí předškoláci si připravili krásný 
kulturní program. S nadšením přednesli 
básničky a zazpívali písničky, čímž skli-
dili bouřlivý potlesk od rodičů, učitelů  

i dalších hostů. Každé dítě si odneslo 
nejen krásné vzpomínky, ale také drobné 
dárečky na památku a slavnostní šerpu, 
kterou jim osobně předali pan ředitel  
a pan zástupce ředitele. 

Celé odpoledne bylo naplněné smí-
chem, radostí a hřejivou atmosférou, 
která podtrhla význam tohoto slavnost-
ního okamžiku.  

Všem dětem přejeme na jejich školní 
cestě mnoho úspěchů, radosti a nových ka-
marádů. 

Tento den jim jistě zůstane v srdci 
jako krásná vzpomínka na jejich první 
velký krok do světa vzdělávání. 
 

Mgr. Alena Vítovcová,  
Mgr. Jana Rysová 

Vážení čtenáři Zdíkovska, 
 

školní rok se pomalu chýlí ke konci. Atmosféra se uvolňuje, klasická výuka se prolíná se školními výlety, exkurzemi a projektovými 
dny. Některé třídy zamíří do přírody, jiné do muzeí či zábavních parků. Poslední týdny ale rozhodně nejsou jen o odpočítávání školních 
dnů. Ve třídách v tuto chvíli vrcholí přípravy na školní slavnost, kde žáci základní školy a děti ze školy mateřské představí svá vystoupení. 
Učitelé dolaďují známky a uzavírají klasifikaci. Uklízí se třídy i kabinety…  
 

Ani o prázdninách nebudeme ale zahálet. V plánu je například výměna osvětlení a podlahových krytin v mateřské škole, bílení tříd  
a nezbytná péče o školní zahradu. V základní škole jsme již v průběhu roku kompletně modernizovali žákovské dílny, o prázdninách jsou 
v plánu drobné opravy, bílení a také péče o venkovní školní areál. Škola zcela neosiří ani od dětí, které se již nyní těší na dva plánované 
příměstské tábory.  
 

Na Školní slavnosti se rozloučíme s našimi deváťáky, kterým ještě jednou gratulujeme k úspěšnému zvládnutí přijímacích zkoušek  
a přejeme hodně štěstí ve studiu na středních školách.  
 

Děkujeme všem zaměstnancům základní a mateřské školy za jejich práci v průběhu celého školního roku,  
poděkování patří našemu zřizovateli za spolupráci a přejeme všem krásné prázdniny a dovolené. 

Ať je léto odměnou za celý rok práce i učení. 
 

Mgr. Zdeněk Kluibr 
 

  Ze školních lavic
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     Naše škola se v letošním roce dočkala 
významné změny v oblasti technického 
vzdělávání. Proběhla kompletní rekon-
strukce žákovské dílny, která bude od září 
představovat moderní a bezpečné prostředí 
pro praktickou výuku. Cílem projektu 
bylo podpořit polytechnické vzdělávání  
a rozvíjet manuální dovednosti žáků.  
     Součástí rekonstrukce bylo i pořízení 
zcela nového vybavení – pracovních stolů, 
nářadí, ručních nástrojů a skladovací 
boxů. Postupně chceme dílnu dovybavit 
také moderními aku nástroji.  
     Dílna bude sloužit nejen běžné výuce, 
ale také volnočasovým aktivitám, krouž-
kům a projektovému vyučování. Žáci si 
zde budou moci osvojit základy práce se 
dřevem, kovem, plastem i dalšími mate-
riály. Věříme, že nová dílna motivuje děti k většímu zájmu o technické obory. Škola tím zároveň reaguje na dlouhodobou potřebu 
podpory řemesel a technické gramotnosti.  
     Celý projekt nesl název „Odborná učebna pro rozvoj polytechnického vzdělávání“. Realizace byla možná díky dotačnímu  
programu Ministerstva pro místní rozvoj ČR, konkrétně z Integrovaného regionálního operačního programu (IROP 06). 

Mgr. Zdeněk Kluibr 
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Nová žákovská dílna

Za faraonem Tutanchamonem do hlavního města

Skupina žáků naší školy se v polovině 
dubna zúčastnila poznávacího výletu na  
výjimečnou výstavu věnovanou Tutancha- 
monovi. Ta byla k vidění na pražském  
Výstavišti a přiblížila příběh mladého  
egyptského faraona i slavného objevitele 
jeho hrobky, britského archeologa Howarda 
Cartera. 

Celá výstava byla připravena s mimo-
řádnou pečlivostí. Přestože se jednalo o rep-
liky původních artefaktů, mnozí stanuli  
v úžasu – zejména před přesnou kopií zlaté 

schránky, v níž byl Tutanchamon uložen. 
Díky promyšlené scénografii mohli návštěv-
níci procházet prostředím, které připomínalo 
naleziště hrobky a hrobku samotnou. Žáci se 
se zaujetím věnovali výstavě, pozorně četli 
informační panely, naslouchali výkladu  
a dozvěděli se nové informace nejen o Tu-
tanchamonovi samotném, ale i o Carterově 
dlouholetém úsilí a osudovém objevu.  

Výlet byl pro žáky zdrojem obohacení 
školních znalostí. Výstava jim umožnila  
propojit znalosti z hodin dějepisu s reálným 

vizuálním a prostorovým zážitkem. Zároveň 
byl výlet příležitostí rozšířit si cestovatelské 
obzory a nasát atmosféru hlavního města. 

Poděkování patří vedení školy, které  
výjezd umožnilo a podpořilo vzdělávací  
aktivitu nad rámec běžné výuky. Kdo ví, 
třeba tento výlet jednou povede některého 
z našich žáků k vlastnímu „archeologickému 
objevu“, třebaže v jiné oblasti života. 
 
 

Mgr. Pavlína Hujdová 
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Naše škola a Jan Ámos Komenský:  
Inovace ve výuce i nové zážitky pro žáky

Základní škola a Mateřská škola Zdíkov 
se zapojila do Operačního programu Jan 
Ámos Komenský, do tzv. šablon, které pod-
porují další vzdělávání pedagogických pra-
covníků a inovativní formy výuky. 

Díky tomuto projektu jsme mohli nejen 
podpořit profesní rozvoj našich učitelů, ale 
také uspořádat celou řadu projektových dnů, 
které přinesly žákům nové zážitky a prak-
tické zkušenosti. Mezi nejzajímavější akce 
patřil například: 
n Den s Minecraftem – žáci stavěli naši 
školu v oblíbené počítačové hře Minecraft 
podle reálných rozměrů a fotografií. 
n Cesta do Afriky – děti plánovaly fiktivní 
cestu na africký kontinent, poznávaly tamní 
kulturu a připravovaly tradiční africká jídla. 
n Noc s Andersenem – čtenářská dílna  
a přespání ve škole s knihou v ruce. 
n Stavba robotické ruky – žáci sestavo-
vali a programovali jednoduchou robotickou 
ruku pomocí 3D tiskárny. 
n Včely a hmyzí domek – výuka spojená 
s přírodovědou a ekologickými tématy. 

Dalším velkým přínosem projektu bylo 
pořízení mobilní učebny – tedy 25 tabletů  
s přenosnou dobíjecí stanicí, které nám 
umožňují zapojit moderní technologie do 
výuky kdykoliv a kdekoliv ve škole. 

Díky těmto aktivitám se výuka stává  
pestřejší, praktičtější a více propojená s reál-
ným světem. Jsme rádi, že můžeme našim 
žákům nabídnout zážitkové učení a zároveň 
neustále rozvíjet profesní kompetence na-
šich pedagogů.  

Mgr. Jindřich Turek, MBA 

Mokřady a rašeliniště ve Vltavském luhu 
Dne 6. června se žáci 6. třídy zúčastnili 

vzdělávací exkurze v oblasti Soumarského 
mostu. Cílem bylo poznat význam mokřad-
ních ekosystémů, získat nové poznatky  
o zdejší přírodě a zároveň si užít turistiku  
 krásném prostředí Národního parku Šu-
mava. Slunečné nebe a teplé počasí dodaly 
exkurzi perfektní atmosféru.  
 

Za cenné informace a poutavé vysvět-
lení přírodovědných detailů děkujeme paní 

RNDr. Zuzaně Urbanové, Ph.D. Díky  
jejímu odbornému vedení jsme lépe po- 

rozuměli fenoménu rašeliniště, procesům  
revitalizace i ochraně těchto křehkých eko-
systémů.

Mgr. Marie Šípová
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Atletické závody ve Zdíkově: Den plný sportovního nadšení
V pátek 23. května 2025 se ve Zdíkově 

uskutečnily tradiční atletické závody, které 
přilákaly žáky základních škol z okolí. Své 
síly si poměřili sportovci ze Zdíkova, Stach, 
Vacova a Borových Lad. Počasí závodní-
kům přálo, slunečný den vytvořil ideální 
podmínky pro sportovní klání. 

Soutěžilo se v těchto disciplínách: běh 

na 50 m a 60 m, skok daleký, hod kriketo-
vým míčkem, vrh koulí, vytrvalostní běh na 
600 m, 800 m, 1 000 m a 1 500 m a štafeta 
4×60 m. Děti byly rozděleny do kategorií 
podle věku a pohlaví, což umožnilo spraved-
livé porovnání výkonů. 

Atletické závody ve Zdíkově opět po-
tvrdily svou tradici, uskutečnil se již 37. roč-

ník. Gratulujeme všem sportovcům k jejich 
výkonům. Děkujeme všem účastníkům, uči-
telům a dobrovolníkům za jejich podporu  
a pomoc při přípravě a realizaci akce.  

Těšíme se na příští rok, který určitě  
opět přinese spoustu sportovních zážitků  
a příležitostí k setkání mladých sportovců  
z okolních škol. 

Atletické závody v Prachaticích

Ema Krejzová: skok daleký – 1. místo 
Magdalena Roučová: běh 50 m – 2. místo 
Petr Foltýn: běh 600 m – 3. místo 
Emílie Tušlová: skok daleký – 3. místo 
Daniela Roučová: skok daleký – 2. místo 
Daniela Roučová: skok vysoký – 2. místo 
Linda Heřtová: běh 50 m – 4. místo  
Linda Heřtová: běh 600 m – 5. místo 

Jiří Ševčík: běh 50 m – 4. místo 
Maryja Vakar: běh 50 m – 4. místo 
Viola Kramlová: skok vysoký – 4. místo 
Adam Závora: skok daleký – 4. místo 
Adéla Bedlivá: skok daleký – 5. místo 
Adéla Bedlivá: běh 50 m – 5. místo 
Štěpánka Tušlová: běh 600 m – 5. místo 

Ve čtvrtek 29. května se žáci 1. stupně zúčastnili atletických závodů v Prachaticích, které opět přinesly napínavé souboje a skvělé 
výkony. Přivezli jsme celkem 4 medaile. V následujícím týdnu se do Prachatic vydala výprava atletů z druhého stupně. Tentokrát to cinklo 
dvakrát. Obě medaile získala Daniela Roučová. Doskočila si pro 2. místo ve skoku dalekém a taktéž pro 2. místo ve skoku do výšky. 

Všem sportovcům děkujeme za vzornou reprezentaci školy. 
Mgr. Marie Šípová 

 
VÝSLEDKY 

Z tvorby našich žáků:  

Červená karkulka – jak den babiččiných narozenin vnímal vlk 
     
           Je neděle ráno. Sotva jsem vstal, už jsem si to vykračoval lesem. Co mě to u všech bohů napadlo, jít na prochajdu v devět 
ráno? Po velice dlouhé chvíli jsem zahlédl louku a řekl si, že bych to tam mohl zalomit a trošku se prospat. 
          Už jsem spěchal k tomu travnatému koberci, když vtom se mi v periferním vidění mihl červeno-bílý záblesk. A hele! Jakási 
holčička! V hlavě se mi zrodil plán. Nějakou dobu jsem na ni musel tlačit, aby mi vyklopila, kde bydlí její babča. Jen co mi to 
sdělila, rozloučil jsem se a rozběhl se směrem ke kraji lesa, kde údajně bydlí její babička. Fúha, takové cardio jsem ještě nezažil, 
ale důležité je, že jsem to stihl, než přitáhla Karkula. Jenže v dáli už byla slyšet, a tak jsem musel jednat okamžitě. 
        Začal jsem mlátit do dveří tak, že vypadly z pantů. A babička v tu chvíli začala ječet. Nechápal jsem proč, vždyť jsem přece 
fešák. Zpanikařil jsem, co když ji Karkulína slyší? Ani jsem nepřemýšlel a babičku jsem sežral.  
      Panovalo hrobové ticho. Šel jsem prohledat babiččinu skříň a oblékl jsem si fialové šaty s kytkami a čepec. Začalo mi být trošku 
špatně a jen tak tak jsem to doběhl na záchod. Když jsem se vyprázdnil, zvedl jsem se a vidím, že v záchodové míse jsou brýle. 
Aha, tak proto to bolelo. Omyl jsem je v umyvadle a nasadil na čumák. Nu, jsou trochu malé, ale sekne mi to, pomyslel jsem si. 
Sotva jsem ulehl do měkoučké postýlky, Karkulka prošla dveřmi dovnitř. 
       Ptala se mě na příliš mnoho otázek, a když se zeptala, proč mám tak velké zuby, slupl jsem ji jako malinu. Chtělo to desert 
a tak jsem se dorazil bábovkou a vyklopil do sebe víno, co Karkulka přinesla bábi k jídlu. Dovrávoral jsem k posteli, spadl na ni  
a usnul. To je poslední, co si pamatuji, pak dlouho nic.  
      Až po několika hodinách jsem se vzbudil a pocítil jsem extrémní žízeň. V dáli před domem se třpytila studna. Ta ukrutná touha 
po vodě mě k ní žene: To jsem však nevěděl, že mi myslivec, bába a Karkula dali do břicha šutry a že myslivec se mi za stromem 
směje. Jen co jsem se naklonil, kameny mě převážily a já letěl do studny. Voda byla tak ledová, že se v ní ani plavat nedalo. Mé 
břicho mě stáhlo ke dnu a to bylo naposledy, co jsem spatřil svit slunce.  

Viktorie Sovová, 9. třída 
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Déváťáci pomáhali v kuchyni v týdnu od 9. do 13. 6. 2025
V tomto duchu probíhal celý týden pro žáky 9. třídy, kteří se pomalu loučí nejen se svými spolužáky, učiteli a kamarády, ale také jako 

strávníci s naší školní kuchyní. Žáci měli za úkol sestavit jídelníček a rozdělit se do pracovních skupin. 
Při sestavování jídelníčku bylo zapotřebí dodržet zásady spotřebního koše – výživová doporučení: 
          •      zařadit ryby, 
          •      zařadit luštěniny, 
          •      sladké jídlo 1×, 
          •      dodržet 1× vepřové maso, 1× drůbeží maso, 1× hovězí maso; možno zařadit i bezmasé jídlo, 
          •      prostřídat přílohy: brambory, rýži, těstoviny, kuskus, tarhoňu, bulgur, houskové knedlíky, 
          •      maximálně 1× omáčka, 1× smažené, 
          •      zařadit dostatek zeleniny a ovoce, 
          •      zařadit mléčné výrobky (tvaroh, jogurt), 
          •      zařadit mléko a sladký i nesladký nápoj, 
          •      zařadit 1× zeleninovou polévku a 1× polévku s obilnou zavářkou (kroupy, vločky apod.).  
Žáci byli seznámeni s pravidly bezpečnosti práce a hygienickými předpisy – a mohlo se začít. Projekt byl dobrovolný, ale potěšilo nás, 

že se zapojili všichni. Sami si sestavili jídelníček a rozdělili se do skupinek po 3 až 4. Vyzkoušeli si veškerou práci, která je v kuchyni 
potřeba: krájení cibule, mytí nádobí, úklid kuchyně, krájení masa, přípravu těst, příloh, dezertů, výdej stravy do jídlonosičů i na talíř. Viděli, 
kolik práce je třeba, než se jídlo uvaří – a my jsme je viděly jako pracovité, ochotné a vtipné. 

Následující pondělí si žáci během přestávky na svačinu pochutnali za odměnu na pizze a společně jsme zhodnotili uplynulý týden jako 
velmi pěkný a vydařený. Díky za kus dobře odvedené práce jim patří právem. Chtěla bych také poděkovat kuchařkám za trpělivost a ochotu 
při zaučování. 

Přejeme všem krásné prázdniny, pohodové dovolené a v dalším školním roce se budeme těšit na všechny nové i stávající strávníky. 
Kornoušková Jiřina

Moje léta strávená na základní škole Zdíkov

Základní škola byla důležitou částí 
mého života. Strávil jsem zde devět let  
plných zážitků, přátelství, učení i různých 
dobrodružství. Když se ohlédnu zpět, vidím 
nejen lavice a tabuli, ale především okam-
žiky a lidi, kteří mě ovlivnili a formovali.  
        První den ve škole si pamatuji, jako by 
to bylo včera. Byl jsem nervózní a trochu 
jsem se bál, co mě čeká. Měl jsem novou 
aktovku, pastelky srovnané podle barev  
a maminka mě držela za ruku. Paní učitelka 
s panem ředitelem nás přivítali s úsměvem. 
První třída byla plná her, básniček a písa-
nek. 

        S každým dalším rokem přicházely 
nové předměty, nové výzvy, ale i nová ka-
marádství. Nejraději jsem měl přestávky, 
kdy jsme s kamarády hráli různé hry na 
chodbě a ve třídě, nebo jsme si povídali  
o všem možném. Na některé učitele neza-
pomenu – dokázali nás nejen naučit látku, 
ale také nás inspirovat, podporovat a věřit 
nám.  
       Byly i těžší chvíle. Někdy se mi ne-
chtělo učit, někdy jsem měl špatnou 
známku, občas došlo i k hádce s kamarády. 
Ale právě tyto momenty mě naučily vytrva-
losti a tomu, že neúspěch je součástí cesty. 

        Velmi rád vzpomínám na školní výlety. 
To byly chvíle, kdy jsme se se třídou více 
sblížili a zažili jsme spoustu legrace. Třídní 
kolektiv se postupně stával něčím jako dru-
hou rodinou. Znali jsme se navzájem velmi 
dobře, smáli jsme se spolu a v těžších chví-
lích jsme si pomáhali.  
       Teď, když se základní škola blíží ke 
konci, cítím směs smutku, ale i očekávání. 
Bude mi chybět každodenní rutina, známé 
tváře a hlavně jistota, kterou nám škola 
představovala. Zároveň se ale těším na 
novou etapu života, nové zážitky, které mě 
čekají na nové škole. 
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        Základní škola mě naučila mnohem 
víc, než jen číst, psát a počítat. Naučila 
mě trpělivosti, spolupráci, zodpovědnosti 

a tomu, že každý den může přinést něco 
nového. Jsem vděčný za všechny ty roky 
a nikdy na ně nezapomenu.  

Děkuji všem učitelům za ta krásná 
léta strávená v základní škole. 

Jakub Žižka, žák 9. třídy ZŠ Zdíkov 

Letní křížovka                                                                                                          
Horizontálně   

2.    Vysoké kopce, kde můžeme chodit  
      na túry. 
3.    Místo, kde spíme pod stanem. 
5.    Předmět, který nás chrání  
      před sluncem. 
7.    Studená sladkost, kterou si dáváme  
      v létě. 
8.    Jídlo venku na trávě s rodinou  
      nebo přáteli. 

 
Vertikálně  

1.    Velká vodní plocha, kde plaveme. 
3.    Aktivita, při které se ponoříme  
      do vody. 
4.    Materiál, který najdeme na pláži. 
6.    Místo, kde se opalujeme  
      a koupeme v moři. 

 

1

2

3

4

5

6

87
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Blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří oslavili a oslaví  
v 2. pololetí tohoto roku svá kulatá životní jubilea    

  Blahopřání jubilantům

Kolářová Eva, Zdíkov 
Mrázková Marie, Zdíkov 
Kolrus Václav, Zdíkovec 
Fišerová Marie, Zdíkov 
Staněk Josef, Zdíkov 
Potužník Václav, Zdíkov 
Sásková Antonie, Zdíkov 
Rohová Markéta, Zdíkov 
Randák Karel, Masákova Lhota 
Huml Ladislav, Zdíkov 
Caisová Jaroslava, Zdíkovec 
Randáková Dagmar, Zdíkov 

Tušl Jindřich, Zdíkov 
Šebánek Jaromír, Zdíkov 
Randák Antonín, Zdíkov 
Žižková Zdeňka, Zdíkov 
Pešl Bohuslav, Zdíkov 
Veselovský Jaromír, Zdíkov 
Kutheil Václav, Zdíkov 
Krtouš Vladimír, Branišov 
Ondřejová Jitka, Nový Dvůr 
Martan Jan, Zdíkov 
Žišková Olga, Zdíkov 
Kyznarová Marie, Zdíkov 

  Vítání občánků – podzim 2024

Zleva: Anna Polatová, Laura a Lorien Bezděkovi,  
Natálie Polatová 

Zleva: Amálie Michálková, Viktorie Balášová,  
Václav Barvíř, Alena Fričová 

Volby do Poslanecké sněmovny 2025 
Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se konají ve dnech 3. a 4. října 2025. 
 
n     Prokázání totožnosti – nově i pomocí eDokladů. Od roku 2025 je možné se při volbách prokázat tzv. eDokladem, tedy 
       elektronickou verzí občanského průkazu v mobilním telefonu. Aplikaci eDoklady si můžete zdarma stáhnout do svého  
       chytrého telefonu (Android i iOS). Při hlasování pak stačí volební komisi ukázat QR kód z aplikace. Samozřejmě i nadále 
       zůstává možnost prokázat se klasickým občanským průkazem nebo cestovním pasem. 
 
n     Voličský průkaz. Nezapomeňte si včas zažádat o voličský průkaz:  
                    o    Písemně nebo online: do pátku 26. září 2025 
                    o    Osobně na obecním úřadě: do středy 1. října 2025 
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Doma je doma.  
Když se řekne „Hospic“ může to vyvolat různé pocity. Domácí hospic přináší 

jedinečnou možnost prožít vzácné chvíle odcházení blízkých v důvěrném a bez-
pečném prostředí domova. Pro mnoho lidí je představa strávit poslední dny  
obklopeni svými známými předměty, vůněmi a především milovanými lidmi 
uklidňující a naplňující. 

Domácí hospic není budova, ale druh specializované paliativní péče, která je 
poskytována pacientovi v jeho vlastním domově. Je určena lidem, kteří se nacházejí 
v pokročilém stádiu nevyléčitelné nemoci, přejí si strávit zbytek života doma  
a souhlasí s tímto typem péče, mají podporu rodiny či blízkých, kteří jsou ochotni 
se do péče zapojit a zároveň jejich stav nevyžaduje nepřetržitou hospitalizaci. 
Cílem domácího hospice je zajistit co nejvyšší kvalitu života umírajícím, zmírnit 
bolest a další příznaky spojené s nemocí a zároveň poskytnout psychickou, sociální 
a duchovní podporu nejen jemu, ale všem pečujícím. Snažíme se o to, aby naše péče 
byla nejen po odborné stránce profesionální, ale především laskavá, podporující, 
odlehčující a lidsky blízká. 
 
Jak funguje domácí hospic?  

Tým domácího hospice tvoří lékař, zdravotní sestry, sociální pracovník, duchovní a psychoterapeut. S pečujícími osobami tým 
prostřednictvím sociálního pracovníka dohodne plán péče, který se pravidelně vyhodnocuje a aktualizuje. Lékař a zdravotní sestry 
jsou s pacientem a pečujícími v kontaktu denně, dostupné jsou 24 hodin sedm dní v týdnu. Psychologická, duchovní a sociální péče 
je k dispozici na vyžádání či na doporučení týmu. Součástí nabídky jsou i odlehčovací pečovatelské služby (pomoc s hygienou, stra-
vou apod.), zapůjčení kompenzačních pomůcek (polohovací lůžko, toaletní křeslo, koncentrátor kyslíku atd.), praktická pomoc při 
úmrtí doma a pozůstalostní péče (např. vzpomínková setkání). 

Domácí hospic sv. Jakuba v Prachaticích pracuje od podzimu roku 2019, ve Zdíkově využilo naše služby od té doby pět lidí. 
 

Domácí hospicová péče je cennou zkušeností a možností, jak svým blízkým zajistit důstojný a klidný závěr života.  
 

Neváhejte nás proto, v případě vašeho zájmu nebo dotazů, kontaktovat.  
Žádost je dostupná elektronicky na www.hospicjakub.cz, nebo volejte na 732 182 466. případně pište na info@hospicjakub.cz. 

 
Mgr. Jana Burianová, vedoucí Domácího hospice sv. Jakuba 

Milí čtenáři, 
léto už se hlásí v plné síle a v knihovně jsme na něj připraveni! Nové přírůstky vás budou bavit kdekoliv – ať už vyrážíte 

na dovolenou, chystáte se lenošit na zahradě, nebo si chcete jen zpříjemnit volné chvíle v horkých dnech.    
Přehled nejnovějších přírůstků najdete níže – možná právě mezi nimi objevíte svého letního favorita. 
n    Řecké střípky štěstí / Kateřina Panou – sbírka krátkých příběhů a postřehů autorky, která žije a pracuje v Řecku 
     jako delegátka cestovní kanceláře.  
n    Přítelkyně / Alex Dahl – temný a napínavý psychothriller o zdánlivě dokonalém přátelství dvou žen, které se během 
     vysněné dámské jízdy na Ibize promění v noční můru plnou manipulace, zrad a šokujících zvratů. 
n    Letní slunovrat / Michaela Klevisová – venkovská detektivka o zločinu zahaleném tajemstvím starých rituálů  
     a lidské zloby. 
n    Příběh jednoho léta / Abby Jimenez – romantický román o dvou lidech, kteří se rozhodnou pro vztah bez závazků 
      – jen na čtyři schůzky – ale letní dohoda se brzy promění v něco hlubšího, než čekali. 
n    Fenomén Šumava / Tereza Krejčí - osobitý průvodce i příběh krajiny – věnuje se mystické historii, přírodě  
     a zaniklým vesnicím a pomáhá vnímat Šumavu nejen očima turistů, ale i duší místních hvozdů.  
Zároveň vás chceme upozornit, že v termínu od 21. července do 1. srpna bude knihovna uzavřena z důvodu revize knihovního 

fondu. Prosíme, naplánujte si proto své návštěvy s předstihem – a klidně si půjčte knížek o pár víc, ať máte co číst i během této doby. 
Děkujeme vám za přízeň, kterou knihovně věnujete po celý rok, a přejeme vám pohodové léto plné odpočinku, hezkých 

chvil a příběhů.  
Vaše knihovna  

  Domácí hospic sv. Jakuba Prachatice

  Novinky v knihovně
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  Zhodnocení fotbalové sezóny družstva mužů 
První rok v nejnižší krajské soutěži náš A tým zvládl. Za 

sebou jsme nechali dalších pět týmů, z toho oba geograficky 
nejbližší soupeře Vacov a Stachy. Takže jsme opanovali tento 
minisouboj. Co je pro nás určitě nemilé je sestup právě týmu 
ze Stach, který skončil v tabulce na posledním místě. 

Celou sezonu to bylo jako na houpačce. Zranění i slabší 
disciplína nás často dostávali pod tlak. Přesto jsme se v několika 
zápasech dokázali skvěle semknout a získat důležité body. 

Za zmínku stojí jedna „rarita“. Do naší branky, během 
tohoto ročníku, nastoupilo pět různých gólmanů. A to se jen 
tak nevidí, i proto naše zápasy rozhodně nenudily. 

Nyní je pro hráče čas odpočinku. Nikoliv pro vedení, 
které už pilně pracuje na nové sezoně. 
 

Náš B tým skončil na desáté příčce. Rozhodně se ukázalo jako dobré rozhodnutí založit tento tým. Často z něj čerpalo právě 
naše elitní mužstvo.  
 

Chtěl bych touto formou poděkovat opět všem partnerům, obci Zdíkov, kolegům z VV, kamarádům, kteří se podílejí na  
fotbale ve Zdíkově. 

Silvestr Schwarz, předseda fotbalového oddílu 

  Úspěšná sezóna fotbalových nadějí ze Zdíkova a Stach
Máme za sebou další ročník fotbalových soutěží dospělých 

i mládeže. Naše nejmladší mládežnické kategorie, stejně jako 
ostatní týmy mládeže, tvoříme ve spolupráci s fotbalovým 
oddílem ze sousedních Stach. Aktuálně evidujeme přibližně 
40 dětí. Od „našich nejmenších“ přes předpřípravku až po 
hráče mladší přípravky. 

„Naši nejmenší“ se pod vedením trenérů učí základům 
kolektivních sportů formou her a zábavy. U těchto kluků  
a holek klademe důraz nejen na rozvoj pohybové koordinace 
a prostorové orientace, ale především na radost ze sportu. 
Troufáme si říct, že se nám to daří. 

Správnost naší cesty potvrzují i výsledky letošního roč-
níku herních tréninků, pořádaných Okresním fotbalovým  
svazem Prachatice ve formátu 3+0 na čtyři branky. Naše děti 
si v konkurenci týmů z celého okresu vedly výborně. Nejen 
výsledkově, ale především herně. V našich kategoriích  
klademe důraz na samotnou hru, nikoliv na výsledky. Cílem 
je, aby si děti fotbal užívaly a zároveň se učily základním principům této krásné hry. Pokud se k tomu přidají i úspěchy na hřišti, je 
to pro nás milý bonus. Osobně bych lhal, kdybych tvrdil, že mě netěší, že naši borci z předpřípravky poslední dva turnaje zcela 
ovládli. A to jak herně, tak i výsledkově. 

Podobné pocity mám i z týmu mladší přípravky, který v letošní sezóně ukázal svou kvalitu. Z celkových 16 zápasů prohráli jen 
dva, což znamená, že celý soutěžní ročník ovládli nejen výsledkově, ale i herním projevem. Kluci se nebojí hrát, jsou plní energie 
a je na nich vidět, jak je fotbal baví. Jejich nadšení pro fotbal je doslova nakažlivé. 

Během letošního ročníku si borci z mladší přípravky vyzkoušeli také trénink juda v oddílu Judo Prachatice a několikrát se po 
fotbalovém tréninku protáhli při lekcích jógy s paní Hříbalovou. Celý fotbalový rok jsme zakončili společnou „dokopnou“. Začali 
jsme návštěvou bazénu v Sušici, který jsme měli sami pro sebe, a pokračovali „fotbálkem“ proti rodičům na hřišti ve Zdíkově. Naši 
nejmenší si zaskákali na skákacím hradě. Myslím, že jsme si všichni společně celý fotbalový rok užili, a doufám, že i další sezóny 
budou stejně vydařené jako ta letošní. 

Rád bych touto cestou poděkoval oddílům Sokol Zdíkov a Sokol Stachy i oběma obcím za podporu, zajištění pomůcek a celkové 
zázemí pro naše „hraní“. Poděkování patří také „našemu bufetu na hřišti“, oddílu Judo Prachatice, paní Hříbalové, panu Benátovi  
z akademie Dynama České Budějovice a sportovišti v Sušici za všechny zážitky, které dětem umožnili. 

Za kategorii mladší přípravky Vojtěch Špánek 
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  Tři pálky, jedna vášeň, jedna obec
V naší malebné obci vyrůstají tři 

mladé a nesmírně talentované sportov-
kyně, které si svými výkony u pingpon-
gového stolu získávají uznání nejen na 
regionální, ale i celostátní úrovni. 

Jména třináctiletých děvčat, Lucie  
Pavlíčková, Tereza Paterová a Ela 
Schwarzová, se stále častěji objevují  
ve výsledkových listinách krajských i re-
publikových turnajů a jejich vášeň pro 
tento dynamický sport je nakažlivá. 

Tyto tři hráčky, které spojuje nejen 
školní lavice 7. třídy místní základní 
školy, ale především láska k ping-pongu, 
trénují s neuvěřitelným nasazením už  
4 roky téměř každý den pod vedením 
Mgr. Vladimíra Martenka v klubu TJ Šu-
mavan Vimperk.  

Jejich píle a odhodlání přinášejí 
ovoce v podobě řady úspěchů. 

Letos si poprvé vyzkoušely soutěž 
družstev dospělých v Okresním přeboru II 
a hned celou soutěž vyhrály a postoupily 
do OP I. V rámci kraje získaly holky letos 
tři tituly v soutěžích družstev (mladší žá-
kyně, starší žákyně a dorostenky). V ju-
niorkách do 19 let se blýskly stříbrem, 
což je v jejich věku úžasný výsledek. 

Postoupily na Mistrovství ČR družstev 
staršího žactva a obsadily výborné  
10. místo. 

Na krajských turnajích jsou vždy na 
předních příčkách. Ela Schwarzová je 
přebornicí kraje v mladších žákyních 
(kde obhájila titul) i v juniorkách. 

Na finálových turnajích, tzv. Topkách, 
v kategoriích U13, U15, U17 a U19, kde 

se utká vždy jen 8 nejlepších hráček  
z kraje, zvítězila Ela v každé této katego-
rii bez ztráty bodu.  

Terka Paterová byla 3krát stříbrná,  
v U13, U15 a U19. Luci Pavlíčková byla 
několikrát čtvrtá, kde ji od medaile vždy 
dělil jen poměr setů.  

V žebříčku celé ČR skončila Ela  
v mladším žactvu U13 na vynikajícím  
13. místě, Terka na 22. místě. Obě patří 
do A skupiny ČR. Ela přinesla pro svůj 
klub z BTM ČR v letošní sezóně 2 bron-
zové medaile. 
 

Pro příští sezónu přecházejí dívky do 
staršího žactva U15, ale mají výbornou 
výchozí pozici. Ela začne jako 17. hráčka 
žebříčku ČR, Terka 25. a Lucka 32., což 
je v konkurenci mnohdy už ligových hrá-
ček ze špičkových ligových či extraligo-
vých oddílů, které mají výrazně lepší 
zázemí, skvělé. Těšíme se, že se poperou 
i o místo na Olympiádě dětí a mládeže  
a znovu se nominují na další MČR v sing-
lech i družstvech.  

Jejich talent a tvrdá práce jsou obdi-
vuhodné, avšak cesta k dalším sportov-
ním úspěchům často naráží na různé 
bariéry. Účast na kvalitních turnajích, 
speciálních kempech, nákup profesionál-
ního vybavení a náklady spojené s trénin-
kem představují pro rodiny značnou 
časovou i finanční zátěž.  

Zatím všichni v rámci svých možností 
náročnost zvládají, holky prospívají dobře 
i ve škole. Doufáme, že to půjde takhle 
dál i v následující sezóně a snad se podaří 

ještě lepší výsledky. Dívkám patří za 
dřinu, odříkání a výbornou reprezentaci 
klubu i kraje velké poděkování, stejně tak 
jejich rodinám za podporu a obětavost.  
 

Tímto bychom také chtěli poděkovat 
našemu trenéru Mirkovi, bez kterého by 
naše stolní tenistky nebyly tam, kde jsou. 
Věnuje se jim s péčí a nasazením. Bere je 
jako své vlastní děti, což je v dnešní době 
vzácné a vážíme si toho. Díky jeho pří-
stupu a obrovským zkušenostem ze své 
vlastní hráčské praxe a dřívější pedago-
gické činnosti, se holky nejen zlepšují  
v technice a taktice, ale především milují 
ping-pong a chodí na tréninky s radostí  
a nadšením. A ty skvělé výsledky, kterých 
dosahují, jsou jasným důkazem jeho vy-
nikající práce! 

Jejich úspěch je i skvělou vizitkou 
naší obce Zdíkov, ke které se dívky hrdě 
hlásí pokaždé, když se jich na celostát-
ních turnajích kdokoliv zeptá, odkud 
vlastně jsou.  
 

Ela, Terka i Luci jsou inspirací nejen 
pro jejich rodiče a sourozence, ale také 
hlavně pro další mladé lidi, které vedou 
k aktivnímu trávení volného času a spor-
tování.  
 

Držte holkám pěsti v jejich dalším 
pingpongovém putování a myslete na to, 
že kdo si hraje, nezlobí.  

 
Rodiče děvčat  

a jejich trenér Míra 
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Omalovánka autor: Dorota Nováková @po_usi_v_barvach                                                                
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